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Protokół nr 47-02/2014 

 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 19 lutego 2014 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

o godz. 16:00 
 
 
Komisja obradowała w 6-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Radny Wojciech Błaszkowski.   
 
Przewodniczący stwierdził kworum, powitał zebranych oraz poinformował, Ŝe 
porządek posiedzenia został wysłany do uczestników posiedzenia 7 dni wcześniej.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodniczący uzupełnił powyŜszy porządek o druk nr 1174 i 1173 oraz 
zaproponował przenieść „Informację w spr. konkursu na operatora szkoły przy  
ul. Azaliowej 18 w Kokoszkach” z punktu 7 na punkt 1.  
 
Uwzględniając powyŜsze, Przewodniczący zaproponował następujący porządek : 
 

1. Informacja w sprawie konkursu na operatora szkoły przy  
ul. Azaliowej 18 w Kokoszkach 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1174 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040.- 
druk nr 1173 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów 
Inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk nr 1161 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska o 
nadanie statutu jednostce organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska, Zespołowi 
Ekonomiczno- Administracyjnemu Szkół w Gdańsku – druk nr 1162 
 

6. Rejonizacja szkół podstawowych i gimnazjów w r. sz. 2014/2015 
 

7. Informacja o średnich wynagrodzeniach nauczycieli w roku 2013 
 

8. Sprawy  bieŜące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 

Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
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     PUNKT 1 
Informacja w sprawie konkursu na operatora szkoły przy  
ul. Azaliowej 18 w Kokoszkach 

 

 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Szanowni Państwo, informuję, Ŝe konkurs na operatora szkoły w Kokoszkach został 
rozstrzygnięty. Podmiotem, który uzyskał  największą liczbę punktów za ofertę i za 
zaoferowane dwa złote powyŜej oferty konkursowej, którą ogłosił pan prezydent 
jest Zespół Szkół im. M. PłaŜyńskiego Sp. z o.o. z Pucka. Teraz mamy 14 dni 
roboczych na to Ŝeby ten podmiot przedstawił wszystkie zabezpieczenia, które 
zostały opisane w konkursie i dopiero po tym czasie zostanie podpisana z tym 
podmiotem umowa. Dopiero umowa jest tym ostatecznym momentem, kiedy mamy 
pewność, Ŝe ten podmiot daną placówkę edukacyjną poprowadzi. JeŜeli chodzi o 
sam  konkurs – wysłuchanie publiczne cieszyło się ogromnym zainteresowaniem 
internautów, jeŜeli chodzi o fizyczną obecność, to było tylko kilkanaście osób 
natomiast przez Internet śledziło ten przekaz 1100 internautów, było teŜ bardzo 
duŜo ściągnięć prezentacji.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję za informację. Jest tu kilka osób, które w tej komisji konkursowej 
uczestniczyły, jeŜeli są pytania to bardzo proszę.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Ja chciałam złoŜyć wyrazy uznania, dlatego Ŝe była moŜliwość obejrzenia tego „na 
Ŝywo” na stronie internetowej. Dziękuję, Ŝe były takie formy przekazu. Jak 
pojawiła się informacja do prasy mówiło się, Ŝe ta fundacja ma takie duŜe 
zadłuŜenie, Ŝe ona tego nie pociągnie.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Mówimy tu o spółce. Cały czas w przekazie medialnym nie udało się tego 
wyprostować dziennikarzom. Te dwa podmioty, które z nią występują to jest 
partnerstwo ale nie jest w Ŝaden sposób połączone, jest to jeden podmiot jako 
organ plus dwa podmioty, które będą go wspierać. Organem jest spółka – Zespół 
Szkół im. M. PłaŜyńskiego. Są dwa podmioty, jeŜeli umowa wejdzie w Ŝycie czyli 
zostanie podpisana z panem prezydentem z gminą miasta Gdańska to wchodzi w 
Ŝycie umowa, która wspiera ten podmiot w działaniu, tzn. umowa z pomorską 
strefą ekonomiczną, z panią Kamińską i Polską Akcja Humanitarną. Te dewa 
podmioty będą uczestniczyły w realizacji zadań jako wspierający.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Ale umowa z miastem jest podpisana ze spółką? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Tylko ze spółką, konsorcja nie mogły brać udziału w tym konkursie.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Ja chciałem równieŜ ze swojej strony podziękować całej dyrekcji za to, Ŝe tak 
rzetelnie ten konkurs został zrobiony.  
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Jolanta Banach – członek komisji  
Czy oferta realizowana przez Pozytywne Inicjatywy będzie elementem umowy i czy 
projekt umowy moglibyśmy otrzymać?   
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Projekt umowy juŜ państwo otrzymaliście?  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Jeszcze nie.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Nie ma Ŝadnej oferty pozytywnych inicjatyw tylko jest wybrana oferta spółki 
Zespołu Szkół im. M. PłaŜyńskiego z Pucka, Pozytywne Inicjatywy są udziałowcem 
tej spółki.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Projekt umowy zostanie państwu przekazany drogą elektroniczną.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Czy oferta dydaktyczno -opiekuńczo-wychowawcza dotycząca realizacji podstawy 
programowej będzie elementem umowy? 
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Nie ma innej opcji.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
To poprosimy wzór tej umowy.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Przychodziły do nas maile z pytaniem i wątpliwościami, Ŝe podstawa programowa 
to jedno ale Karta Nauczyciela gwarantuje w art. 42 dodatkowe godziny gdzie 
szkoły muszą realizować zajęcia pozalekcyjne. Pytania, które przychodziły 
najczęściej dotyczyły tego czy tam teŜ będą nieodpłatne zajęcia pozalekcyjne tak 
jak w innej szkole.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
To co prezentowały obydwie formy to wszystko musiało być nieodpłatne. O 
odpłatnej ofercie nie mogłem mówić bo nie było elementem tego konkursu.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
W jednej z rad dzielnic padło pytanie czy miasto będzie miało jakikolwiek wpływ 
na cennik usług dodatkowych czyli pozalekcyjnych?  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Oferta zajęć pozalekcyjnych przedstawiona w tym konkursie jest całkowicie 
bezpłatna.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Chodzi mi o zajęcia popołudniowe po godz. 16:00.  
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Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Podmiot prowadzi samodzielnie. Prezydent i dwóch przedstawiciel rady miasta 
mają jeszcze wpływ zgodnie z ofertą na wybór dyrektora szkoły. Po raz pierwszy 
podmiot niepubliczny jest zobligowany do zrobienia konkursu, w którym dwóch 
przedstawicieli rady i pan prezydent biorą udział.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Pytam o to, bo boją się, Ŝe stawki będą tak komercyjne, Ŝe moŜe duŜą część dzieci 
nie stać na to np. za basen.  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Do późnych godzin popołudniowych są prowadzone zajęcia w tej szkole.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
W treści umowy, którą państwu przekaŜemy znajdziecie państwo zapis, Ŝe zajęcia 
dla dzieci z tej szkoły są bezpłatne i dodatkowo 20 godzin w tygodniu bezpłatnych 
zajęć edukacyjnych na basenie dla dzieci z innych szkół, które my wskaŜemy 20 
godzin w kaŜdym tygodniu, dopiero po tym limicie czasu moŜe sobie prowadzić 
działalność komercyjną. Wydział Edukacji będzie rekomendował co roku liczbę 
szkół.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
A co z opłatami podczas ferii?  
 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
To jest element konkursu, tam jest wyraźnie napisane, Ŝe w czasie ferii i wakacji 
udostępniają dzieciom z osiedla Kokoszki wszystko bezpłatnie.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Dostaniecie państwo projekt umowy. KaŜda ze stron startujących w konkursie 
złoŜyła oświadczenie, Ŝe zapoznała się z umową.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Dziękuję bardzo, wszystkie wątpliwości zostały rozwiane, przechodzimy do 
kolejnego punktu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 1174 
 
Druk nr 1174 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji oraz Izabela Kuś – 
Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych zreferowali projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
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Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-02/196/76/2014 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
      PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040.- druk nr 1173 
 
Druk nr 1173 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków zreferowała 
projekt uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Ile wynosiła refundacja Gdańskiej Platformy Edukacyjnej? 
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Wkład unijny w Gdańską Platformę był na poziomie 9,5 mln. 
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Na ten rok zwiększamy 2 mln?  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału BudŜetu Miasta i Podatków 
Tak. Łącznie w tym roku będzie 21 mln 700 zł.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-02/197/77/2014 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Bazy Priorytetów Inwestycyjnych 
Miasta Gdańska – druk nr 1161 
 
Druk nr 1161 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych w Urzędzie 
Miejskim w Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 



6 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
 
Nie było pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –5 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się  – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-02/198/78/2014 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska o 
nadanie statutu jednostce organizacyjnej Gminy Miasta Gdańska, Zespołowi 
Ekonomiczno- Administracyjnemu Szkół w Gdańsku – druk nr 1162 
 
Druk nr 1162 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Państwo organizujecie konkurs na stanowisko księgowych?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Tak bo to są pracownicy samorządowi.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
A jakie jest wynagrodzenie podstawowe dla pracownika?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji 
Główna księgowa w naszej placówce zarabia średnio od 4000 do 4500 zł brutto.  
 
BoŜena Brauer – Przewodnicząca Komisji Międzyzakładowej Pracowników 
Oświaty i Wychowania NSZZ „Solidarność”  
Dochodzą do nas słuchy o bardzo złym funkcjonowaniu tej jednostki, która została 
powołana do obsługi finansowej, a teraz słyszymy, ze rozszerza się tę obsługę na 
kolejne szkoły. Dyrektorzy przedszkoli napisali pismo w tej sprawie do pani 
dyrektor Białousów z iloma zapytaniami i zastrzeŜeniami jak na przykład brak 
instrukcji obsługi kontroli dokumentów, brak instrukcji finansowej, teŜ są głosy o 
tym, Ŝe dyrektorzy, którzy próbują się dowiedzieć o jakiejś informacji są źle 
traktowani przez dyrektora tej jednostki, zły jest przepływ informacji. Bardzo źle 
oceniają to nawet ci dyrektorzy, którzy mieli kiedyś do czynienia z jednostkami i 
kiedyś to funkcjonowało lepiej niŜ teraz. Poza tym wiąŜe się to z pewnością z 
Platformą Edukacyjną , która ciągle jest niedoskonała, pełna błędów i źle działa. 
Zgłaszają to pracownicy róŜnych szkół, równieŜ i liderzy wybrani do pomocy dla 
księgowych  z róŜnych placówek, są ciągłe kłopoty z komunikacją na linii Otago, 
które jest odpowiedzialne za to oprogramowanie. Jest cały szereg uwag co do 
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funkcjonowania Gdańskiej Platformy Edukacyjnej, moŜe to być teŜ przyczyną tych 
niedoskonałych stosunków na linii jednostka finansowa a placówki. Bardzo duŜo 
czasu zajmuje praca w GPE i jest ciągle duŜo błędów, duŜo poprawek, system się 
zawiesza, często coś jest tam prowadzone, potem ginie, jest niewidoczne w 
systemie, pracownicy poświęcają na to zdecydowanie więcej czasu niŜ robili to 
wcześniej. Czy przyłączenie kolejnych placówek do tej jednostki jest właściwym 
posunięciem? Pytanie dlaczego nie ma chętnych do pracy w księgowości? Czy 
przypadkiem nie jest to kwestia i finansowa ale teŜ wprowadzenia Gdańskiej 
Platformy, z którą są wielkie kłopoty.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Z większością tych stwierdzeń się nie zgadzam. JeŜeli pani mówi, Ŝe jest brak 
instrukcji ale ten kto napisał do pani to pismo nie ma Ŝadnego pojęcia o 
funkcjonowaniu księgowości. Obowiązkiem dyrektora, jednostki budŜetowej jest 
opracowanie i wdroŜenie instrukcji obiegu dokumentów finansowo księgowych i nie 
moŜe być inaczej, więc ja nie rozumiem tego zarzutu. Tę jedną rzecz w instrukcji 
obiegu dokumentów finansowo – księgowych, którą opracowuje dyrektor placówki 
powinien zamieścić zapis, Ŝe obsługę finansową prowadzi centrum obsługi placówek 
oświatowych. JeŜeli tak formułuje to nie do końca wiemy o co chodzi. Dyrektor 
placówki musi zapewnić obsługę finansowo – księgową, jeŜeli ktoś nie prosi Ŝeby 
mu pomóc nie włączamy ich do centrum obsługi placówek oświatowych mając 
pełną świadomość, Ŝe jest to nowa jednostka, jeszcze rekrutująca pracowników. 
Włączamy je do ZEASu, który obsługuje w tej chwili 3 czy 4 placówki i będzie 
obsługiwał 4 albo 5. Dalecy jesteśmy od tego aby w tej chwili znowu utworzyć 
druga jednostkę obsługująca 60 placówek. Pierwsza z nich musi funkcjonować, 
musi dać przykład, pokazać, Ŝe to moŜna zrobić i wtedy będzie to działało. Mamy 
tutaj czynnik ludzki i ktoś moŜe czegoś nie wiedzieć, nie wprowadzić i od razu 
sprowadzamy to do tego, Ŝe coś nie działa. Jak państwo wiecie wyłoniliśmy 
liderów, z którymi mieliśmy spotkanie i  ustalaliśmy dodatkowe kanony 
komunikacji, ustalaliśmy wyłonienie kolejnych 5 liderów w grupie  intendentek, 
choć tam to wszystko pójdzie bardzo szybko i sprawnie.  Liderki teŜ mają pewne 
uwagi ale same zdają sobie sprawę, Ŝe pewne rzeczy po prostu źle robią. One się 
ciągle odwołują do systemu, który do tej pory funkcjonował, ja go nie krytykuję ale 
w tym systemie trzeba mieć wszystko wprowadzone bo wszystkie dokumenty są ze 
sobą powiązane i wówczas je wygeneruje. Po drugie z systemu, który teraz 
wprowadzamy sprawozdanie juŜ nie wędruje do wydziału edukacji gdzie jest 
weryfikowane i sprawdzane, tylko bezpośrednio do wydziału finansowego bo nie da 
się zrobić sprawozdania niezgodnego z planem poniewaŜ PLZ jest w pełni 
zintegrowany. A dlaczego ludzie nie chcą u nas pracować? MoŜe nie płacimy 
najlepiej.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Często się zdarza, Ŝe księgowe zarabiają więcej niŜ nowozatrudnieni dyrektorzy.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Prowadzimy w tej chwili analizę struktury wynagradzania. Proszę zwrócić uwagę, 
Ŝe kwestia tworzenia centrum obsługi daje pewną moŜliwość poniewaŜ my nie 
mamy głównych księgowych, mamy księgowe, my wiemy, ze jeŜeli nie sfinansujemy 
tych słuŜb finansowo – księgowych na wysokim poziomie i nie będziemy im dobrze 
płacić, to my sobie nie poradzimy z budŜetem, a nasz budŜet to jest 800 mln zł. 
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Wracając do tej kwestii którą pani zaczęła – prawda gdzieś leŜy po środku, mówię 
tu o stosunkach międzyludzkich i ja mam informacje, Ŝe jeŜeli chodzi o 60% 
przedszkoli jest wszystko ok. gdzieś są zgrzyty na linii współpracy między 
dyrektorem placówki oświatowej, a dyrektorem COTO w tej pozostałej mniejszej 
części. W wielu obszarach jest potrzeba współdziałania obu stron bo po drugiej 
stronie musi coś zaistnieć Ŝeby mogło zaistnieć w pierwszej stronie i odwrotnie.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Ja uwaŜam, Ŝe za duŜo negatywów się mówi o tej Gdańskiej Platformie, jak 
będziemy tylko narzekać, Ŝe jest źle to się to naprawdę nie uda. Wydaje mi się, Ŝe 
jest to fajny projekt, chyba pierwszy w skali kraju, jest to coś zupełnie nowego.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Ma pani rację, na taką skalę to jest największy projekt.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Chyba wszystkim tu obecnym zaleŜy Ŝeby się to udało, więc moŜe popatrzmy na tę 
jasną stronę Ŝeby za rok, za dwa to działało.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Chcemy państwu przedstawić w marcu jasną stronę, łącznie z częścią finansową, 
która jest trudna ale są dwa elementy łatwiejsze i w marcu to państwu 
przedstawimy. Prowadzimy szeroki zakres szkoleń, juŜ 60 osób jest przeszkolonych, 
z kaŜdej szkoły to są 4 osoby, szkolenie odbywa się równieŜ w soboty i niedziele. 
KaŜda szkoła wytypowała swoich liderów. Ci liderzy będą szkolić w kaŜdej placówce 
rady pedagogiczne. To wszystko przygotujemy państwu na marzec.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Tytułem uzupełnienia chciałem powiedzieć, Ŝe pracowałem w duŜej państwowej 
firmie gdzie teŜ taki system informatyczny był wprowadzany i zawsze jest tak, Ŝe 
to odbywa się z duŜymi oporami i to naprawdę zaczęło funkcjonować gdzieś po 
dwóch, trzech latach. Wierzę, Ŝe tak będzie równieŜ w przypadku Gdańskiej 
Platformy Edukacyjnej.  
 
Dariusz RóŜycki – Dyrektor CKU w Gdańsku 
Jestem dyrektorem, który miał największe problemy z Gdańską Platformą 
Edukacyjną ale nie dlatego, Ŝe ona źle funkcjonowała tylko najbardziej złoŜona 
placówka weszła w trakcie projektu, ona nie była przewidywana wcześniej. Ze 
swojego doświadczenia chciałbym powiedzieć jedną rzecz, Ŝe ta platforma ma 
jedną wadę – wszystkie dane począwszy od kadr, a skończywszy na sprawach 
księgowych muszą być precyzyjnie wprowadzone. JeŜeli gdziekolwiek w tym 
łańcuszku nastąpi błąd system się wali.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Problem polega na tym, Ŝe taka platforma w sensie finansowo – administracyjnym 
posiada moŜe nie tyle te cechy, o których mówił pan dyrektor, Ŝe wymaga bardzo 
precyzyjnego i dokładnego wpisywania ale strukturalnie nie przewidziano 
niektórych specyfik szkolnych. Mogłabym wymieniać bardzo konkretne wady 
strukturalne. Problem polega na tym Ŝe moŜe byśmy wysłuchali dyrektorów 
placówek na czym polegają te wady strukturalne. Największy problem polega na 
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tym, Ŝe oni się boją o tym otwarcie mówić bo presja jest duŜą ale przecieŜ nie 
naszym celem jest to Ŝeby oni zaczęli bać się mówić. śeby oni powiedzieli co w 
niej nie gra w sposób strukturalny czyli jakich funkcji ona nie przewidziała.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
W moim przekonaniu jeŜeli coś nie funkcjonuje bo nie zostało w tej strukturze 
uwzględnione to trzeba to zgłosić konsorcjum w trakcie szkolenia.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
MoŜe najlepiej by było Ŝeby zebrać te informacje od dyrektorów i przekazać 
dyrekcji Ŝeby dyrekcja przekazała te uwagi firmie. I firma zobaczyła co z tych 
elementów moŜe być wprowadzone a co nie bo być moŜe część uwag jest 
rzeczywiście niesłuszna. Ale myślę, Ŝe taki bieŜący monitoring funkcjonowania jest 
niezwykle waŜny.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Robimy tak, jak państwo sugerują i nie potrzebujemy do tego anonimowości 
dyrektorów bo to nie jest wtedy dobrze, ja muszę wiedzieć u kogo to nie gra bo my 
to później diagnozujemy. Bardzo wiele uwag dotyczy róŜnego rodzaju ułatwień 
ergonomicznych, ale w pierwszej kolejności musimy się skoncentrować na 
wymaganiach strukturalnych. Tych uwag jest sporo ale my ten proces 
monitorowania na bieŜąco prowadzimy.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Problem pewnej obawy nie jest artykułowany ze strony dyrektorów do wydziału, 
czy do pani prezydent tylko pewien rodzaj presji powoduje, Ŝe ten pion finansowo-
księgowy teŜ ma obawy przed zgłaszaniem do dyrektora. Ja tylko proszę o ten 
rodzaj atmosfery, który ich zachęci.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
My tak właśnie działamy na zasadzie zachęty i pochwały za kaŜdą drobną rzecz bo 
kaŜda zmiana zawsze wywoła bariery i co do tego nie mamy najmniejszych 
wątpliwości.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Rzeczywiście ta część platformy działająca w zakresie kontaktów z rodzicami, 
nauczycieli i obsługi administracyjnej tej części przynajmniej najmniej stwarza 
nam wszystkim kłopotu. Natomiast finansówka jest wielkim problemem, 
przynajmniej dla duŜej części. Mi się wydaje, Ŝe w tej całej kwestii zawarliśmy 
metodologię wprowadzania właśnie tej części księgowej. To, o czym przed chwilą 
mówiły koleŜanki radne – ci ludzie zamiast mieć uwagi bezpośrednio do operatora 
wprowadzili pośrednika w postaci wydziału edukacji. Ja się nie dziwię, Ŝe dzisiaj 
kierują nie do nas bezpośrednio uwagi z róŜnych względów, a kierują to poprzez 
pośredników – radnych czy związki zawodowe. Mam nadzieję, Ŝe dołoŜymy 
wszelkich starań Ŝeby ta część finansowo – księgowa była usatysfakcjonowana. Ja 
dzisiaj się wstrzymam nad tą uchwałą bo w strukturach Gdańska dochodzą  kolejne 
dwie duŜe szkoły. Ktoś kiedyś złośliwie powiedział, Ŝe zauwaŜył pewną dezercję 
jeśli chodzi o księgowe, mam nadzieję, Ŝe to nie będzie 10, 15 księgowych ale to 
tez daje pewien obraz, Ŝe to się dzieje akurat w przypadku księgowych.  
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Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja –4 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się  – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-02/199/79/2014 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 6 
Rejonizacja szkół podstawowych i gimnazjów w r. sz. 2014/2015 
 
Materiały stanowią załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Jesteśmy ostroŜni jeśli chodzi o zmiany. Mamy pełną świadomość przepływu 
uczniów w związku z obniŜeniem obowiązku wieku szkolnego jak to będzie 
wyglądało w których latach na poszczególnych poziomach edukacyjnych. Dzisiaj 
manewrowanie jest bardzo ostroŜne. W ubiegłym tygodniu na Gdańskiej Radzie 
Oświatowej powiedziałem, Ŝe infrastruktura edukacyjna jest wystarczająca tak 
bardzo ostroŜnie trzeba będzie z nią postępować aby te przepływy uczniów 
przebiegały sprawnie i kaŜdy znalazł swoje miejsce w edukacji. W stosunku do 
uchwały z poprzedniego roku doszły nowe ulice – Mariana Hemana, Połczyńskiego, 
Pałubickiego. Ul. Słowiańska została podzielona pomiędzy dwie szkoły : SP 46 – 
Słowiańska od nr 28 do nr 34, SP 60 – ul. Słowiańska pozostałe numery.  
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Czy te zmiany, które nam państwo przekazali to są jedyne zmiany? 
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
To są jedyne zmiany, juŜ państwo kiedyś wnioskowaliście Ŝeby przy projektach 
uchwały obwodowej najłatwiej wskazać jakie zmiany dokonano w stosunku do roku 
poprzedniego. Ten materiał został juŜ tak przygotowany, Ŝe jeŜeli zaproponujemy 
uchwałę, to będziecie państwo wiedzieli na czym polegają zmiany.  
 
śaneta Geryk – członek komisji 
Azaliową teŜ ten projekt uwzględnia?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Tak, w punkcie 5 podaliśmy państwu obwód nowej szkoły na Azaliowej. Trzeba 
pamiętać, ze 50% dzieci chodzi do szkół z innych rejonów, ale potrzebujemy tej 
rejonizacji głównie po to aby kontrolować obowiązek szkolny. Skonstruowanie 
obwodu na Azaliowej jest jakby wykonaniem i dostosowaniem wielkością do 
konkursu, który był ogłoszony. Jest odciąŜenie tych wszystkich szkół, po drugie ten 
obwód daje te 650 uczniów tak jak Ŝeśmy zakładali. Gimnazjum nr 4 przeszło w 
całości po przez wygaszanie do Gimnazjum nr 3. Takie są nasze projekty.   
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
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Dziękujemy, jeŜeli byłyby jeszcze jakieś zmiany, to teŜ byśmy poprosili o 
informację.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Nie planujemy teraz większych zmian. Sam projekt uchwały będzie wniesiony w 
marcu. W związku z ustawą o zmianie ustawy tzw. rekrutacyjną od 3 marca 
rozpocznie się rekrutacja do gimnazjum ale termin jest od nas niezaleŜny, 
rekrutacja do gdańskich przedszkoli i szkół podstawowych rozpocznie się 2 
kwietnia, a do ponadgimnazjalnych w maju. To juŜ kurator ustala, pan prezydent w 
okresie przejściowym ustala terminy rekrutacji do szkół podstawowych i do 
przedszkoli. Chcemy w związku z tym, Ŝe mamy w projekcie zarządzenia, które w 
tej chwili procedujemy u pana prezydenta rekrutacje do szkół podstawowych od 2 
kwietnia chcemy Ŝeby uchwałę podjąć na sesji marcowej.  
 
Jolanta Banach – członek komisji  
Czy państwo przesłaliście do zaopiniowania do rad dzielnicowych? jeśli nie to 
radziłabym to zrobić.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Mam protokół uzgodnień z radą dzielnicy Gdańsk Kokoszki odnośnie Azaliowej. 
Pozostałe to jest kosmetyka i nie dotyczy.  
 
Maria Małkowska – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Chyba najkorzystniej byłoby przenieść dzieci do Azaliowej z tych dwóch 
pozostałych szkół.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
To nie jest korzystne rozwiązanie, nie wolno nam tego robić w tej chwili. Nie wolno 
nam w tej chwili wykonać Ŝadnego ruchu na Gdańsku Południe z likwidacją 
jakiejkolwiek szkoły. Rok 2013/2014 w szkołach podstawowych mamy 24 tys. 
dzieci. W roku 2018/19 będziemy mieli 28 tys. dzieci bez zerówek, nie przybędzie 
ich w Brzeźnie i Nowym Porcie, a będzie ich więcej w Gdańsku Południe więc nie 
wolno nam likwidować tych szkół. Mamy prognozy przepływu uczniów aŜ do 
2020/2021 z tymi newralgicznymi okresami w 2019 r. kiedy ich będzie najwięcej, 
mamy gimnazja, w których dzisiaj w roku 2013/2014 mamy 9623 dzieci a 15750 
będziemy mieli w 2022 roku. 2015/2016 będziemy mieli 13 tys. To jest przepływ 
tego okresu gdzie my w danym cyklu nauczania mamy zawsze jeden rocznik więcej 
bo przecieŜ my będziemy mieli szkołę podstawową 6-letnią z 7 rocznikami, potem 
będziemy mieli gimnazjum 3-letnie z 4 rocznikami. Potem to się przeniesie na 
szkołę ponadgimnazjalną. Stąd teŜ likwidację jakiejkolwiek infrastruktury 
jakiejkolwiek dzielnicy miasta uwaŜam za błędną. Musimy wykorzystać bazę, którą 
mamy.  
 
śaneta Geryk – członek komisji  
Czy są pomysły, rozmowy na dofinansowanie tych dwóch szkół, Ŝeby one tak nie 
odbiegały? 
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
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Prowadzimy rozmowy i zastanawiamy się w jaki sposób im pomóc. W SP 83 warunki 
są nienajgorsze, w SP 84 jest troszeczkę gorzej, nam się troszeczkę rozluźni, to 
będziemy mogli łatwiej tam interweniować.  
 
Teresa Tyl – Prezes ZNP w Gdańsku 
Jak liczebna zostanie szkoła 84? PoniewaŜ w tym projekcie jest zapisane, Ŝe część 
jej rejonu został przypisany do szkoły na Azaliowej.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Ona jest w tej chwili przepełniona do granic wytrzymałości. Rejonizacja nie 
nakłada na rodziców Ŝadnego przymusu. Doświadczenie pokazuje, Ŝe klas 6 nie 
będzie na Azaliowej, oddając do uŜytku szkołę na Człuchowskiej nie było klas 6 i 
nikt nie robił z tego problemu. DuŜe obłoŜenie szkoły było na pierwszym etapie 
edukacyjnym. Nikt nie będzie ingerował i nie będzie przymuszał Ŝeby na siłę 
przełoŜyć. Zostawiamy  decyzję rodzicom.  
 
     PUNKT 7 
Informacja o średnich wynagrodzeniach nauczycieli w roku 2013 
 
Materiały stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Przesłany państwu materiał jest bogaty więc powiem tylko o niebezpieczeństwach, 
które  tutaj czyhają. Jeśli chodzi o nauczycieli mianowanych i dyplomowanych 
nadwyŜka którą wypłacamy rok rośnie maleje co jest niebezpieczne bo kiedyś 
moŜemy dopłacać. W roku 2009 „nadpłaciliśmy” ale więcej niŜ ustawa nakazywała 
ponad 7 mln ale dzisiaj są to tylko 4 mln. gdzieś jest ta granica, która potem moŜe 
stać się bardzo niebezpieczna. JeŜeli ustawa mówi, Ŝe nauczyciel dyplomowany 
musi zarobić rocznie przykładowo 35 tys. zł a u nas zarabia 40 tys. to stąd się 
bierze nadpłata ale nikt tego nie kwestionuje ile my nadpłacamy, waŜne jest ile nie 
dopłacamy. Średnie wynagrodzenie nauczyciela, które od stycznia do sierpnia 
powinna wynosić w przypadku dyplomowanego 5 037 zł, tyle zgodnie z ustawą 
budŜetową powinien zarobić na nasz nauczyciel dyplomowany 5 036,39 zł czyli 
zarobił  trzydzieści parę złotych więcej i wszyscy dyplomowani składają się na tę 
nadwyŜkę, którą mamy.  
 
Jolanta Banach – członek komisji 
Ja chciałam tylko doprecyzować jedną rzecz – mianowicie te niewielkie wzrosty w 
2013 one są związane z awansem? 
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Nie. To prawdopodobnie będzie jeszcze związane ze skutkiem podwyŜki z roku 
2012 bo sam awans tyle nie daje.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Według otrzymanej tabelki pensja nauczycieli w ciągu 10 lat wzrosła dwukrotnie. 
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Nauczyciel średniorocznie zarabiał 10 lat temu 2300 zł a teraz zarabia dwa razy 
więcej.  
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śaneta Geryk – członek komisji  
Czy to jaki będzie procent wzrostu wynagrodzenia w 2014 roku będzie wiadomo na 
koniec 2014, tak?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
Tak. Jest awans zawodowy, jest dodatek staŜowy ale nie przekroczy na pewno 0,5% 
bo nie ma zaplanowanej podwyŜki.  
 
Nie było więcej pytań.  
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 
 
Wojciech Błaszkowski – Przewodniczący Komisji  
Do szkół została wysłana informacja od pani dyrektor Białousów dotycząca 
skierowania osób na szkolenia w sprawie promocji zdrowia, koszt 2000 zł na 
pracownika ale szkolenie ma prowadzić podmiot prywatny, czy tam była jakaś 
procedura przetargowa?  
 
Jerzy Jasiński – Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji  
To było w ramach programu „6-10’14 dla zdrowia”, sprawdzę szczegóły i prześlę 
panu.  
 
Beata Wierzba – członek komisji  
Chciałam jeszcze w imieniu Pomorskiej Izby Rzemieślniczej, Ochotniczego Hufca 
Pracy zaprosić na targi pracy i edukacji, które odbędą się 21 marca w Pomorskich 
Szkołach Rzemiosł. Zapraszamy wszystkie szkoły policealne, łącznie z liceami 
ogólnokształcącymi, a do zwiedzania zapraszamy wszystkie gimnazja.  
 
Nie było więcej spraw bieŜących, na tym posiedzenie zakończono.  
 
 
      Przewodniczący Komisji Edukacji  
       Rady Miasta Gdańska 
 

Wojciech Błaszkowski 
 
 

Protokołowała 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


